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Zápis z jednání členské schůze ZO VOS FF UP dne 11. 5. 2023 

 

1. Zahájení a schválení programu členské schůze 

 

Počet členů ZO VOS FF UP přítomných na schůzi: 30 

 

Hosté 

rektor:     prof. MUDr. Martin Procházka, Ph.D. 

kvestorka:    Mgr. Petra Jungová, LL.M. 

prorektorka pro legislativu:  JUDr. Zdenka Papoušková, Ph.D. 

děkan FF UP:    doc. Mgr. Jan Stejskal, M.A., Ph.D. 

tajemnice FF UP:   Ing. Andrea Wágnerová 

 

Program 

 

1. Zahájení a přivítání hostů 

2. Diskuse s hosty ohledně mzdové a finanční situace UP 

3. Přehled členské základny ZO VOS FF UP v roce 2022 (Mgr. Bronislava 

Macháčková) 

4. Zpráva o hospodaření ZO VOS FF UP a zpráva revizní komise za rok 2022 

(Mgr. Anna Gáborová) 

5. Doplnění programu – změna ve výboru ZO VOS FF a volba nového složení 

výboru a revizní komise 

6. Debata o mzdové situaci a další aktivizační strategie členstva 

7. Různé, diskuse 

8. Usnesení a závěr jednání 

 

Hlasování schvalující program: 

Pro:  30; Proti: 0; Zdrželo se: 0. 

 

 

1. Zahájení a přivítání hostů 

Pozvání na výroční schůzi přijali rektor UP, prorektorka pro legislativu a organizaci, 

kvestorka UP, děkan FF UP a tajemnice FF UP.  
 

2. Diskuse s hosty ohledně mzdové a finanční situace UP 

Během asi hodinové živé diskuse s hosty byla podrobně diskutována problematika mezd 

a financování. Zápis shrnuje hlavní témata tak, jak je prezentovali naši hosté, pro 

přehlednost. 
 



Vysokoškolský odborový svaz Základní odborová organizace 1521 Filozofická fakulta Univerzity Palackého v Olomouci | Křížkovského 
512/10 | 779 00 Olomouc | IČ: 751 43 82 

Rektor UP informoval členy ZO VOS FF UP o připravovaném vnitřním mzdovém 

předpisu, který byl modelován ve dvou variantách: ideální varianta byla vztažena ke 

mzdám v regionálním školství; v tuto chvíli proveditelná varianta je na současné úrovni 

FF UP, tedy pro zaměstnance FF UP nepřináší požadované navýšení. 

Rektor je názoru, že situaci bez větších kompetencí není téměř možné vyřešit a doufá 

v novelu zákona o VŠ. Rektorovo stanovisko kvitoval Dr. Kraus, který upozornil na 

nesprávné rozdělování financí za vědu, kde významné projekty na FF UP nepřináší 

očekávané a zasloužené prostředky do rozpočtu, jsou přerozdělovány a „dotují jiné 

fakulty“. 

Rektor dále mluvil o hospodaření UP jako celku, kde nashromážděné přebytky (1.1 mld. 

Kč) ztěžují argumentační pozici UP vůči MŠMT, když žádá o další fondy, ale tyto 

přebytky není schopna racionálně využít. 

Na otázku doc. Šaradína se Rektor UP zmínil o rozdělování prostředků v dalších zdrojích 

(11, 30, atd.), kde opět není snadné dosáhnout změny metodiky a racionálnějšího a 

spravedlivějšího rozpočtu. 

Ohledně sebe-evaluačních procesů, na jejichž efektivitu se tázal doc. Šaradín, rektor a 

kvestorka sdělili, že UP jedná s Univerzitou v Pardubicích ohledně nového systému pro 

datové sklady. 

 

Kvestorka UP poskytla další podrobnosti ohledně novely VMP, která doufá bude platná 

od 1.1. 2024 a týká se změny přílohy č. 1 pro AP/VP. Novela VMP bude v brzké době 

dokončena a předložena KOR k projednání v rámci všech ZO VOS působících na UP. 

Dobré hospodaření UP by mělo podle kvestorky vycházet ze skutečných nákladů na 

výuku a provoz, podle aktuálních dat. Jako příklad fungujícího modelu uvedla 

Masarykovu univerzitu, kde pravidla nakládání s rozpočtem jsou velice jasná, upravují 

nakládání s přebytky či při přečerpání. Kvestorka zdůraznila, že UP by se měla chovat 

jako jedna instituce. V modelování rozpočtu se vychází ze zastaralé metodiky, která již 

není adekvátní současné situaci. Mělo by se hledat racionální řešení. 

 

Děkan FF UP informoval o svých aktivitách v rámci Asociace děkanů filozofických 

fakult, jíž předsedá. Nejprve mluvil o jednání s poslanci v parlamentní komisi pro 

školství, která je dobře seznámena se stavem věcí na VŠ. 

Sdělil také svůj názor na dynamiku na MŠMT za minulého i přicházejícího ministra. Dále 

informoval o některých možnostech řešení situace VŠ. Jedná se například o druhé části 

NPO, kterou ČR zatím nečerpala, v podobě výhodných půjček z EU (až 50 mld. Kč pro 

ČR). 

V pátek 12. května se děkan FF UP zúčastní jednání v Brně ohledně financování VŠ a na 

konci měsíce také dalšího jednání parlamentního výboru v této věci. Slíbil, že bude ZO 

VOS FF UP opět podrobně informovat. 

 

Tajemnice FF UP informovala o novém způsobu čerpání SF FF ve formě karet 

SODEXO, které se měsíčně nabíjí. Tajemnice uvedla, že nový způsob čerpání je 

efektivnější a těší se většímu zájmu ze stran zaměstnanců. Zůstatek sociálního fondu FF 

od loňského roku poklesl asi o jeden milion korun (ze 3 459 tis. Kč na 2 422 tis. Kč). 

Přehled čerpání sociálního fondu bude předložený ZO VOS FF UP. 

 

3. Přehled členské základny ZO VOS FF UP v roce 2022 

Mgr. Macháčková informovala o stavu členské základny v roce 2022. Celkem nyní 

členská základna čítá 69 členů a členek, z toho je 1 na rodičovské dovolené. Od loňského 

roku počet členů narostl o 13, z toho 6 v letošním roce. Složení je následující: 57 % 
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akademických pracovníků a 43 % ostatních zaměstnanců oproti loňskému poměru 60 % 

AP ku 40 % OZ. V celkovém počtu všech zaměstnanců FF je naše ZO VOS zastoupena 

17 % - oproti loňským 11 %.  

 

4. Zpráva o hospodaření ZO VOS FF UP a zpráva revizní komise za rok 2022 

Kontrolu provedla a zprávu, jejíž plné znění je v příloze, přečetla předsedkyně KK Mgr. 

Gáborová. Za rok 2022 činily příjmy na účtu 70.300,00 Kč a výdaje 129.436,00 Kč. 

Výdaje byly vynaloženy na FlexiPassy pro členy odborů a odvodem za členy ZO VOS 

do centrální organizace VOS. Konečný zůstatek na účtu k 31. 12. 2022 činil 103.675,52 

Kč, v pokladně 526,00 Kč.  

 

 

5. Volba výboru ZO VOS FF a kontrolní komise 

Shromážděné členstvo ZO VOS dále přistoupilo k volbě nového výboru a kontrolní 

komise. Předseda poděkoval dr. Janě Jedličkové, která odchází z FF UP, za její práci a 

nasazení v ZO VOS FF UP, a popřál jí, aby jako zkušená členka odborů iniciovala 

založení ZO na svém novém pracovišti. 

Dále proběhla debata ohledně nominace nové členky výboru. Nominována byla Mgr. 

Anna Bílá ze stejné katedry jako odcházející kolegyně, kterou byla představena. 

 

Hlasování o složení nového výboru a kontrolní komise (viz příloha) proběhlo následovně: 

 
Pro:  29; Proti: 0; Zdrželo se: 1. 

 

 

6. Debata o mzdové situaci a další aktivizační strategie členstva 

Členstvo diskutovalo, jakým způsobem aktivně reagovat na současnou situaci. Aktivity 

odborů budou ve třech rovinách. První je koordinovaná příprava podzimních stávek 

v rámci VOS s podporou školských odborů a dalších.  

Druhá rovina je aktivizace směrem k poslancům, politikům a dalším osobám, které na 

rozhodování mají vliv. Doc. Šaradín navrhl zvát jednotlivé poslance na debaty na FF a 

tyto akce medializovat. Další možná strategie je korespondenční, směrem ke školskému 

výboru v parlamentu a osobní návštěvy poslanců v jejich regionálních kancelářích. 

Třetí rovinou je příprava žalob za nerovnou mzdu, kde jsou v ZO VOS FF UP již tři 

osoby, které jsou ochotny se zapojit. Rozhodnutí o nevhodnější osobě přenecháme panu 

Mgr. Pallovi, který bude celou věc právně zaštiťovat a koordinovat. Očekáváme, že se 

v brzké době připojí další ZO VOS. 

 

7. Různé, diskuse 

Na konci schůze členstvo zhlédlo krátký dokumentární film o proběhlém protestu Hodina 

pravdy, který se konal na Den učitelů, 28. března 2023. 

 

8. Usnesení a závěr: 

Členská schůze schvaluje: 

1. zprávu o stavu členské základny,  

2. zprávu o hospodaření a zprávu revizní komise 
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Hlasování: 

Pro:  30; Proti: 0; Zdrželo se: 0. 

 

 
 

Zapsala dne 11. 5. 2023 

Mgr. Bronislava Macháčková, místopředsedkyně ZO VOS FF UP 

 

Schválil 

František Kratochvíl, MA, Ph.D., předseda ZO VOS FF  

 

 

Přílohy 

1. Zpráva o hospodaření ZO VOS FF UP a zpráva revizní komise za rok 2022 

2. Složení nového výboru a ekonomické komise ZO VOS FF UP  

 


